
بازی های آسیایی زمستانی درحالی در 
هاربین چین به پایان رسید که کاروان 
توجهی  قابل  نتیجه  نتوانســت  ایران 

کسب کند.
به گزارش تســنیم، نهمین دوره بازی های 
آســیایی زمستانی در حالی به میزبانی شهر 
هاربین در کشور چین برگزار شد که کاروان 
ورزشی کشــورمان با 14 ورزشــکار در آن 
شرکت کرد و همچون دوره گذشته و البته 
بیشــتر ادوار برگزار شده این بازی ها، میدان 
را دســتِ خالــی ترک کرد تا یــک ناکامی 
دیگر برای ورزش های زمســتانی ایران رقم 
بخورد. این موضوع نشــان می دهد در سال 
های گذشــته توجهی که باید به  این رشته 
می شده صورت نگرفته چرا که اگر غیر از این 
بود شــاهد موفقیت های بیشتر ورزش های 
زمســتانی بودیم نه موفقیت های مقطعی و 

گذرا.
در کاروان ایــران که با نــام »فجر« در این 
رویداد شــرکت کرده بود، 14 ورزشــکار به 
همراه 4 مربی، 2 سرپرست و یک سرپرست 

کاروان اعزام شدند. 
ورزشــکاران ایران طی چند روز با حریفان 
بــه رقابت پرداختند که بــدون آنکه مدالی 
بگیرند و حتی به آن نزدیک هم باشــند، به 
کارشــان پایان دادند. کاروان ایران در دوره 
قبلی در ســال 2017 به میزبانی ساپوروی 
ژاپن با 10 ورزشــکار شــرکت کرده بود که 
بهترین عملکرد آنها کسب رتبه پنجم توسط 
حسین ســاوه شمشــکی در مارپیچ بزرگ 
بــود. رتبه هــای 7، 9، 10، 11، 12، 13 و 
14،رتبه هایی بودند که 8 ســال قبل توسط 
ملی پوشان ایران کسب شدند. این در حالی 
بود که حتی 3 ورزشکار از ایران دیسکالیفه 

شده یا به خط پایان نرسیدند.
حالا پس از گذشت 8 ســال، به جای آنکه 
حرکت اسکی ایران رو به جلو باشد، نه تنها 
رو به عقب بــوده، بلکه رکوردها و رتبه های 

ضعیف تــری نیز به ثبت رســیده که نیاز به 
بررسی دارد.

نکتــه مهم اینکه پس از کســب یک نقره و 
دو برنز در بازی های 2011 آستانه، حسرت 
مدال همچنان بر دل اسکی ایران باقی مانده 
است. در واقع این سه مدال، تنها مدال های 
ایــران در ادوار مختلف بازی های آســیایی 

زمستانی محسوب می شود.
ملاک اعزام ها چه بود؟

بــارش برف در ایران تا پیش از اعزام کاروان 
فجر به چین، در پایین ترین حد ممکن بود 
و عملًا فرصتی برای تمرین ورزشکاران ایجاد 
نشــد. این در حالی بود که این نفرات حتی 
فرصت اردوی خارج از کشور از جمله ترکیه 
را نیز از دســت دادند. در این میان مشخص 
نشــد که ورزشکاران با چه متر و معیاری در 
فهرست اعزام به هاربین قرار گرفتند. شاید 
همین مسئله یکی از دلایل ثبت همین نتایج 
ضعیف باشــد. فدراسیون باید در این زمینه 
توضیحات لازم را بدهد که معیار اعزام ها چه 

بود و چرا چنین نتایجی رقم خورده است.
مدیریت مقصر است یا ورزشکار؟

یکی از ســوال هایی که پس از برگزاری هر 
رویــدادی مطرح می شــود، این اســت که 
»مدیریــت مقصــر نتایج ضعیف اســت یا 
ورزشــکار؟«. ورزشــکاران به دلیل نداشتن 
اردوی مناســب و کافی، کمبود امکانات و ... 
فرصتی برای بهتر کردن رکوردها و رتبه های 
خــود ندارند و کمتر می تــوان به آنها خُرده 
گرفت. در چهار ســال گذشته کارهایی در 
فدراسیون اسکی انجام شــد اما در هاربین 
نتیجه آن چیزی نشد که باید می شد. به هر 
حال بازی های آســیایی زمستانی مهمترین 
رویداد ورزش های زمســتانی اســت و همه 
برای رســیدن بــه جایگاهی خــوب در آن 
تلاش می کنند. بــا این وجود ایران عملکرد 
مناسبی نداشت و باید مشخص شود که چرا 
چنین اتفاقی افتاده است. آیا امکانات خوب 

نبوده؟ آیا ورزشکاران در آمادگی نبودند؟ آیا 
فدراسیون نتوانسته شرایط لازم را مهیا کند؟ 
آیا وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک نقش 
خود را به خوبی ایفا نکرده اند؟ هر کدام از این 
موارد باید واکاوی شده تا مشخص شود چرا 

چنین شرایطی رقم خورده است.
چرا هاکی روی یخ و کرلینگ 

اعزام نشدند؟
یکی از مسائلی که در خصوص کاروان ایران 
باعث تعجب شد، عدم اعزام تیم های هاکی 
روی یخ و کرلینگ بود. هاکی روی یخ چند 
سالی است که فعالیت هایش را در کشورمان 
آغاز کرده و اعزام به هاربین می توانست برای 
این تیم قدم بلندی برای حرکت در مســیر 
موفقیت باشد؛ موضوعی که حتی درخصوص 
کرلینگ هــم تا حدی صدق می کند. زمانی 
که کشور ما به سمتی می رود که بارش برف 
رو به کاهش است، چرا سراغ رشته هایی مثل 
هاکی روی یخ و کرلینگ نمی رویم که روی 

یخ می توانند کار کنند؟
نکته جالب توجه اینکه احمد دنیامالی وزیر 
ورزش و محمد تابع سرپرست کاروان ایران 
نیز به عدم اعزام این دو تیم واکنش نشــان 
دادند. وزیر ورزش در خصوص اینکه بارها در 
خصوص لزوم توسعه ورزش های زمستانی در 
کشور صحبت شده، اما چرا دو رشته هاکی 
روی یخ و کرلینگ که المپیکی هســتند و 
در دنیا در حال رشــد هستند، به بازی های 
زمستانی آسیایی هاربین اعزام نشدند، گفت: 
نمی دانم چگونه اســت که هاکی روی یخ و 
کرلینگ به بازی های زمســتانی آســیایی 
در هاربین چین اعزام نشــده اســت و آن را 
پیگیــری می کنم و تــلاش می کنم که این 
رشــته ها  بیشتر در مســابقات بین المللی 
حضور داشته باشــند. باید این بضاعتی که 
در این رشــته ها وجود دارد را توسعه دهیم 
و انشــالله در آینده در رشــته های بیشتری 
شــرکت کنند. همچنین تابع نیز با مناسب 

دانســتن عملکرد ورزشــکاران ایران عنوان 
کــرد: در کمیتــه ملی المپیک با روســای 
فدراسیون ها و کارشناسان بررسی ها را انجام 
دادیــم. بحث این بود کــه وقتی در بازی ها 
حاضر می شویم، سراغ رشته هایی برویم که 
قدمت طولانی تــری در ایران دارند و  باعث 
تقویت آنها شــود. ما در ایران رشــته هایی 
داریم که به لحاظ جایگاهی در جایگاه اسکی 
صحرانوردی و آلپاین و کوهنوردی نیستند. 
ترجیح داده شد رشته های که اعزام نشدند، 
در جهت رشــد آنها حمایت شود و در دوره 

بعدی حضور  پر قدرتی داشته باشند.
 وعده هوایی پاداش دو برابری

محمــود خســروی وفا رئیــس کمیته ملی 
المپیــک روز 13 بهمن عنوان کــرده بود: 
»مبلغ پاداش پای سکوی بازی های زمستانی 
آسیایی از بازی های تابستانی هانگژو بیشتر 
اســت و دو برابــر آن خواهد بــود و معادل 
ریالی آن پرداخت می شــود. پاداش کمیته 
ملی المپیک ظرف دو تا ســه روز و قبل از 
رسیدن ورزشکاران به تهران در حساب آنها 
خواهد بود.« شاید کمیته هم می دانست که 
ورزشکاران ایران عنوانی به دست نمی آورند 

که قول چنین پاداشی را داده بود.
راحت باشید؛ مدال مهم نیست

موضــوع دیگری که باید به آن اشــاره کرد، 
نگاهی اســت که مسئولان رده بالای ورزش 
دارند. در شــرایطی که اســکی بازان اعتقاد 
داشتند در مســیر اعزام به هاربین، نه اردو 
و نه برنامه ریزی مشخصی برای کسب نتیجه 
وجود داشته، خســروی وفا در مراسم بدرقه 
کاروان گفته بود: ما توقــع زیادی از ورزش 
زمستانی نداریم، اگر مدال کسب شود بهتر 
اســت. ما صرفا دنبال مدال نیستیم. اینکه 
مدال نگرفتند را گردن کسی بیندازیم، خط 
قرمز ماســت. اینکه چون فــلان چیز نبوده 
مــدال نمی گیریم، پس چــرا می روید؟ نوع 
فرهنگ و موقعیت جغرافیایی ما فرق می کند 
و این مشخص است. برای ما مهم این است 
سفیران خوبی برای ورزش باشید. مهم این 
است که از پیست خارج نشوید و خوب ظاهر 
شوید. راجع به مدال نگران نباشید ولی اگر 
کسی مدال بگیرد نام کاروان و رشته خود را 

بلند کرده است.
لزوم تغییر نگرش 

در ورزش های زمستانی
آنچه مســلم است، این اســت که نگرش ها 
اســکی و ســایر ورزش های  درخصــوص 
زمســتانی باید تغییر کند و تا زمانی که این 
اتفاق نیفتد، نتایج همان چیزی خواهد بود 
که در ســال های اخیر رقم خورده اســت. 
کاهش بــارش برف، پایین تریــن درجه از 
بهانه گیری ها برای فرار از مسئولیت است. چه 
خوب اســت برنامه ای نوشته شود که اسکی 
ایران بتواند حداقل در دوره آینده که ســال 
2029 به میزبانی عربستان برگزار می شود، 
عملکرد بهتری داشته باشد و این شرایط به 
وجود بیاید که همــگان از عملکردی خوب 

صحبت کنند، نه تکرار نتایج ضعیف.

رئیس هیات کشتی خراسان رضوی در 
خصوص چاقوکشــتی در سالن بهشتی 

مشهد، توضیحاتی را ارایه کرد. 
به گزارش ایرنا، رقابت قهرمانی کشــتی آزاد 
نوجوانان کشور در حالی به میزبانی خراسان 
رضوی برگزار شد که مهم ترین اتفاقی که این 
رویداد را تحت تاثیر قرار داد چاقو کشی افراد 
ناشناس بود که امید شــایگان رئیس هیات 
کشــتی مازندران را از ناحیه ســر به شدت 

زخمی و راهی بیمارستان کرد.
اســماعیل حســن زاده رئیس هیات کشتی 
استان خراســان رضوی در گفت وگو با ایرنا 
اظهار داشت: شامگاه روز گذشته )پنج شنبه( 
حدود ساعت ۶ بعد از ظهر امید شایگان رئیس 
هیات کشــتی مازندران از قسمت VAP به 
داخل سال می پرد و بعد از آن به سمت تشک 
A که مربیان خراســان رضوی در حال کوچ 
شــاگردان خود بودند می رود. شــایگان بعد 
از آن با دبیر هیات کشــتی اســتان خراسان 

درگیر و با ســر به ســینه مختاری می زند. 
وی ادامــه داد: بعد از این اتفاق، جو ســالن 
به یکباره متشنج شــده و تمام مسابقاتِ در 
جریان کشتی، متوقف می شود. بزرگان سالن 
و مســوولان برگزاری رقابت ها میانجی گری 
کردند و شــایگان به سمت جایگاه ویژه رفته 
و در نهایــت موضوع خاتمه پیدا می کند. بعد 
از رفتن رئیس هیات کشــتی مازندران من و 
دبیر هیات کشتی استان خراسان در جایگاه 
ویژه به سمت شایگان رفتیم که با عذرخواهی 
و روبوســی داستان تمام شــد. رئیس هیات 
کشتی خراســان رضوی در خصوص اقدام به 
چاقو کشــی نیز توضیح داد: 2 ســاعت بعد 
از این ماجرا، در راهرو ســالن کشتی شهید 
بهشتی چاقو کشی رخ می دهد. این اتفاق از 
سوی کســانی رخ داد که مشخص نیست از 
 VAP کجا آمدند. زمانی که شایگان از جایگاه
می رود و در حال خروج از سالن بود این اتفاق 
ناگوار رخ می دهد. افراد ناشناس با چاقو به سر 

رئیس هیات مازندران ضرباتی را وارد می کنند 
که وی دچار جراحت می شود و پس از مداوا 
سر او 4 بخیه می خورد. وی با ابراز ناراحتی از 
درگیری ایجاد شــده در سالن کشتی شهید 
بهشــتی خاطرنشــان کرد: این حادثه بسیار 
زشت و غیر اخلاقی بود و حتی بار سنگینی 
را برای میزبانی خراســان رضــوی به همراه 
داشت. متاسفانه هنوز ابعاد کامل این ماجرا را 
نمی دانم. رئیس هیات کشتی خراسان رضوی 
تصریح کرد: دقایق پیش در گفت و گویی که با 
ابراهیم مهربان دبیر فدراسیون کشتی داشتم 
گفتم که شــایگان تاجر اســت و کشتی گیر 
نیست. او کشتی را در دو سال اخیر شناخته 
و 30 سال داخل جو کشتی نبوده است. وی 
در خصوص اینکه رئیس هیات مازندران بعد 
از این درگیری شکایتی داشته ا یا خیر، گفت: 
از این موضوع بی خبر هستم. بعد از این حادثه 

ناگوار او را هنوز ندیدم.
حســن زاده عنوان کرد: این حادثه به نوعی 

اعتبار و آبــروی میزبانی ما را برد. از ســال 
1401 که ریاســت هیات کشــتی خراسان 
رضوی را بر عهده گرفتم بیش از ۵0 مسابقه 
ملی و اســتانی از جمله سه رویداد کشوری، 
20 اردوی تیم ملی و مسابقات لیگ میزبانی 
را کردم و می دانم خراســان رضــوی با این 
اتفافات بیگانه اســت. من و شایگان 2 مدیر 
اقتصادی هســتیم و آمده ایم تا به کشــتی 
کشــور کمک کنیم، نیامده ایم تا درگیری و 

تشنج برای این رشته ایجاد کنیم.
حســن زاده ایــن را هــم گفت: از دیشــب 
هرچه فکــر میکنــم نمی دانم منشــاء این 
اتفاق کجا بود؛ متاســفانه در شــوک بعد از 
این حادثه تلخ هســتم، امیــدوارم این اتفاق 
ختم به خیر شــود. بعد از ایــن ماجرا هنوز 
با رئیــس هیات کشــتی مازنــدران دیدار 
نداشــته ام؛ امــا او در گفت وگویی که با دبیر 
 فدراسیون کشتی داشــته از این حادثه ابراز 

پشیمانی کرده است.

بررسی بازی های آسیایی زمستانی

 دورهمی همیشگی با رنگ ناکامی

کشتی آزاد نوجوانان کشور؛ شایگان کتک خورد و راهی بیمارستان شد

با اعلام AFC، ورزشگاه آزادی 
دوباره میزبان بازی های تیم ملی شد

براســاس اعلام رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا، دو دیدار تیم ملی ایران برابر 
امارات و ازبکســتان در چارچوب رقابت های مقدماتی جام جهانی در ورزشگاه 
آزادی برگزار خواهند شد.به گزارش ایسنا، تیم ملی فوتبال ایران در چارچوب 
هفته هفتم و هشتم مسابقات مقدماتی جام جهانی، میزبان امارات و ازبکستان 
خواهد بود. براساس اعلام سایت رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا این دیدارها 

در ایران و در ورزشگاه آزادی برگزار خواهند شد.

رضایی:
تیم ملی اصلی والیبال نشسته به قهرمانی آسیا نمی رود

سرمربی تیم ملی والیبال نشسته مردان گفت: چون هدف گذاری برای تیم ملی 
والیبال نشسته شــرکت در جام جهانی آمریکاست، بنابراین در قهرمانی آسیا 

هانگژو چین تیم )ب( و بانوان اعزام خواهند شد.
هادی رضایی در گفت و گو با ایســنا، درباره زمــان برگزاری اردوی تیم ملی 
والیبال نشسته زنان و مردان و تیم ملی )ب(، اظهار کرد: اردوی تیم ملی )ب( 
و بانوان از 11 تا 18 اســفند در تهران برای شرکت در مسابقات قهرمانی آسیا 
شــروع می شود. این رقابت ها خرداد سال آینده در هانگژو چین برگزار خواهد 
شد.او ادامه داد: اردوی تیم ملی اصلی بزرگسالان از اواخر فروردین آغاز می شود 
چرا که تیم ملی به قهرمانی آســیا اعزام نمی شود و تیم ملی ب در این رقابتها 
حضور خواهد داشــت. هدف گذاری ما برای این تیم حضور در مسابقات جام 
جهانی اســت که مهرماه در آمریکا برگزار می شــود. این رقابت ها هزار امتیاز 
دارد که برای حفظ رنکینگ و حضور پرقدرت تیم در مسابقات جهانی 202۶ 
که ســهمیه پارالمپیک لس آنجلس در آن توزیع می شود، اهمیت زیادی برای 

والیبال نشسته دارد.
رضایی در پاسخ به این پرسش که آیا تغییراتی در ترکیب تیم ملی زنان و مردان 
ایجاد خواهد شــد یا خیر؟ تصریح کرد: در تیم بانوان تلاش بر این است که از 
بازیکنان جوان استفاده کنیم و در تیم ملی )ب( نیز که پشتوانه تیم ملی است 
از امیدها اســتفاده خواهیم کرد. در حقیقت 3 تیم با ساختار جداگانه خواهیم 
داشت. بازیکنانی که برای تیم )ب( دعوت می شوند برای پشتوانه سازی است 
و مربیان خاص این رده سنی را دارند که هیچ دخالتی در تیم ملی بزرگسالان 
نخواهند داشــت. در حقیقت هدف گذاری برای تیم ملی بزرگســالان حضور 
در جام جهانی، قهرمانی جهان، لیگ جهانی و ســپس پارالمپیک لس آنجلس 
خواهد بود.او ادامه داد: برای تیم ملی بزرگســالان یک برنامه 3 سال و نیمه تا 
پارالمپیک لس آنجلس داریم و هدف گذاری بر این است که در این تیم تلفیقی 
از بازیکنان جوان و باتجربه داشــته باشیم. البته اگر بخواهیم سن را محاسبه 
کنیم برای 3 سال و نیم آینده نیاز به بازیکنان جوان و باانگیزه داریم که توانایی 

شرکت در مسابقات مهم را داشته باشند.
سرمربی تیم ملی والیبال نشسته بزرگســالان افزود: هدف اصلی ما مسابقات 
قهرمانی جهان ســال آینده در هانگژو چین است که در این مسابقات سهمیه 
پارالمپیــک لس آنجلس تنها به تیم قهرمان اختصــاص پیدا می کند. در این 

تورنمنت باید بتوانیم سهمیه را به خود اختصاص دهیم.
رضایی در پایان گفت: برای این که بتوانیم تیم خوبی را برای پارالمپیک آینده 
آماده کنیم نیاز به تغییرات، افزایــش نیروی جوان و بهره گرفتن از تجربیات 

بازیکنان قدیم داریم تا همچنان در رنکینگ یک دنیا قرار بگیریم.

مانع بزرگ برای آقای گلی قایدی و آزمون 
در امارات

کار مهدی قایدی و ســردار آزمون برای کســب آقای گلی لیگ امارات سخت 
است.به گزارش ایســنا، مهدی قایدی در دیدار برابر العین در لیگ امارات نیز 
توانست به درخشش ادامه دهد و با یک کاشته زیبا دروازه حریف را باز کرد تا 

دهمین گلش را در فصل جاری لیگ امارات به ثمر رسانده باشد. 
قایدی حــالا در ۵0 بازی در تمامی رقابت ها برای الاتحاد کلبا 28 گل به ثمر 
رسانده است.  با وجود درخشش قایدی و سردار آزمون، کار دو مهاجم تیم ملی 

برای کسب آقای گلی لیگ امارات سخت است.
کودجو لابا مهاجم 33 ســاله توگویی العین در فصل جاری بسیار خوب ظاهر 
شده و در 12 بازی در لیگ امارات 1۶ گل به ثمر رسانده است و در صدر جدول 
گلزنــان لیگ امارات قرار دارد.  البته هنوز 11 هفته تا پایان لیگ امارات باقی 
مانده اســت ولی چیزی که هست کار مهدی قایدی 10 گله و سردار آزمون 8 

گله برای رسیدن به صدر جدول گلزنان لیگ امارات سخت شده است.

نویدکیا بین گزینه های سرمربی گری استقلال نیست
یک منبع آگاه در باشــگاه اســتقلال به ایســنا خبر داد که برنامه این باشگاه 
همچنان استخدام سرمربی خارجی است. همچنین این منبع آگاه تصریح کرد 

که محروم نویدکیا جایی در لیست باشگاه استقلال ندارد.
به گزارش ایســنا، طی ساعات گذشــته اخباری مبنی بر برنامه جدید باشگاه 
استقلال برای روشــن کردن تکلیف نیمکت آبی پوشان مطرح شد. طبق این 
برنامه، نام محرم نویدکیا سرمربی پیشین سپاهان و مس رفسنجان که پس از 
رفتن از رفسنجان بدون تیم است، مطرح شده است. در همین راستا خبرنگار 
ایســنا این موضوع را از یکی از مدیران باشگاه اســتقلال جویا شد که او این 
موضوع را رد کرد. این مدیر باشــگاه اســتقلال با بیان این که باشگاه استقلال 
احترام زیادی برای اسامی ای همچون محرم نویدکیا قائل است به ایسنا گفت: 
برنامه باشــگاه همچنان استخدام سرمربی خارجی است و رویکردمان تغییری 
نکرده اما اگر قرار باشد از مربیان داخلی به عنوان سرمربی موقت استفاده کنیم، 
اولویت با بزرگان باشگاه همچون ســهراب بختیاری زاده و دیگر مربیان جوان 
است و محرم نویدکیا اصلا در لیست ما جایی ندارد. صبح امروز پژمان ماندگاری 
مدیر روابط عمومی باشگاه استقلال هم از ادامه حضور سهراب بختیاری زاده تا 

دیدار هفته هشتم لیگ نخبگان آسیا مقابل الریان خبر داده بود.

میکس تفنگ جوانان برنز گرفت
روز سوم کاپ آسیایی تایلند با فینالیست شدن باقری سرمربی تیم ملی تفنگ، 

طهماسبی و سیدپور و یک مدال برنز تفنگ جوانان به پایان رسید.
به گزارش ایســنا، ســومین روز کاپ آســیایی تیراندازی در بانکوک تایلند با 
برگزاری مسابقات در تفنگ 10 متر بزرگسالان و جوانان پیگیری شد. باشگاه 
نیروی زمینی ارتش به عنوان قهرمان فصل گذشته لیگ برتر تیراندازی کشور 
در این رقابت ها حضور دارد. در پایان روز سوم این رقابت ها سیده مهنا سیدپور 
در تفنگ بادی جوانان با ثبت امتیاز 1/۶21  به عنوان نفر اول راهی فینال شد.  
محمد مهدی طهماســبی که زیر نظر حسین باقری سرمربی تیم ملی تمرین 
می کنــد در پایان دور مقدماتی تفنگ جوانان با امتیــاز ۶18.1 به عنوان نفر 

چهارم فینالیست شد.

رویداد

تمدید قرارداد موسیالا با بایرن تا ۲۰۳۰

ستاره جوان بایرن مونیخ قراردادش را تا سال 2030 تمدید 
کرد.

به گزارش ایسنا، جمال موسیالا قرارداد خود را با بایرن تا 
30 ژوئن 2030 تمدید کرد. ملی پوش 21 ساله آلمانی در 
تابستان 2019 از آکادمی چلسی به این باشگاه پیوست. او 
ابتدا مدتــی را در تیم دوم بایرن گذراند؛ جایی که قدم به 
تیم اصلی گذاشــت و به سرعت خود را در بالاترین سطح 
تثبیت کرد. ســتاره جــوان بایرن مونیخ کــه مورد توجه 
چندیــن تیم قرار داشــت بعد از تمدید قــرارداد با بایرن 
گفت: واقعا خوشحالم. بایرن یکی از بزرگترین باشگاه های 
جهان اســت. من اولین قدم هایــم را در فوتبال حرفه ای 
اینجا برداشــتم و کاملًا معتقدم که می توانم با این باشگاه 
در سال های آینده به دســتاوردهای بزرگی برسم. هم در 
شهر مونیخ و هم در باشگاه با هواداران احساس خوبی دارم. 
ما اهداف زیادی داریم که می خواهیم به آنها برســیم. من 
برای همه چیزهایی که قرار است برای ما رخ دهد هیجان 
زده هســتم. بایرن مونیخ فردا شنبه 27 بهمن در دیداری 

حساس در بوندسلیگا به مصاف بایرلورکوزن خواهد رفت.

دست بسته پپ برای دیدار 
برگشت با رئال مادرید

مدافع هلندی، غایب بزرگ سیتی در دیدار برگشت با رئال 
مادرید خواهد بود.

به گزارش ایسنا، مانوئل آکانجی، مدافع منچسترسیتی در 
بازی برگشت لیگ قهرمانان اروپا مقابل رئال مادرید غایب 
خواهد بود. آکانجی در نیمه دوم برابر رئال مادرید مصدوم و 
مجبور به ترک زمین شد. قهرمان انگلیس در بازی برگشت 
کار دشــواری در پیش دارد چرا کــه آکانجی را در اختیار 
نخواهد داشت. به گزارش گاردین، این بازیکن 29 ساله به 
دلیل مصدومیت عضلانی، علاوه بر دیدار با رئال مادرید، در 

بازی برابر لیورپول و نیوکاسل نیز غایب خواهد بود.
ایــن مدافع در فصل جاری در اکثر بازی های تیمش مورد 
اســتفاده قرار گرفت و باید دید گواردیولا چه فکری برابر 
خط دفاع تیمش خواهد کرد. از طرفی عبدالقادر خوسانوف 
در دیدار برابر چلســی شروع ضعیفی داشت و بعید به نظر 

می رسد گواردیولا در این دیدار به او اعتماد کند.

ادامه روند شکست ناپذیری مورینیو 
در ۲۰۲۵

روند شکست ناپذیری فنرباغچه با برتری مقابل اندرلخت به 
13 بازی پیاپی رسید. به گزارش ایسنا، فنرباغچه  در اولین 
دیــدار مرحله پلی آف لیگ اروپا با نتیجه 3 بر صفر مقابل 
اندرلخت به برتری رسید تا گام بلندی برای صعود به یک 

هشتم نهایی لیگ اروپا بردارد.
دوشان تادیچ، ادین ژکو مهاجم بوسنیایی و یوسف النصیری 

برای فنرباغچه در این دیدار گلزنی کردند. 
به گــزارش ســاکرنت، فنرباغچه از 11 دســامبر تاکنون 
شکســت نخورده اســت و به 10 برد و 3 تســاوی دست 
یافته است. شاگردان ژوزه مورینیو در این مدت 34 گل به 
ثمر رسانده و 11 گل دریافت کردند. بازی برگشت مقابل 
اندرلخت هفته آینده برگزار می شود. فنرباغچه با ۵4 امتیاز 
در رده دوم لیگ ترکیه قرار دارد.  گالاتاسرای با ۵7 امتیاز 
و یک بازی کمتر صدرنشین لیگ ترکیه است. فنرباغچه در 

دیدار بعدی باید به مصاف کاسیم پاشا برود.

۳ غایب النصر برابر پرسپولیس
ســه بازیکن النصر به خاطر آسیب دیدگی دیدار حساس 

برابر پرسپولیس را از دست دادند.
به گزارش ایســنا، النصــر در یکی از بازی های حســاس 
هفته پایانی لیگ نخبگان آسیا دوشنبه هفته پیش رو در 
ورزشــگاه آزادی به مصاف پرسپولیس خواهد رفت. النصر 
ســه بازیکن خود را در این بازی به خاطر آســیب دیدگی 
در اختیار نخواهد داشت. سایت کوره عربستان اعلام کرد 
که ادمیلسون اوتاویو، سلطان الغنام و عبدالله الخیبری سه 
بازیکن النصر که در دیدار شب گذشته این تیم برابر الاهلی 

مصدوم شدند به بازی با پرسپولیس نخواهند رسید.
النصر در یکی از حساس ترین بازی های هفته بیستم لیگ 
عربستان توانست با نتیجه 3 بر 2 الاهلی را شکست دهد تا 

با انگیزه بالا به مصاف پرسپولیس برود.
البته النصر در حالی به مصاف پرسپولیس می رود که صعود 
این تیم به دور بعد قطعی شده و این باعث شده به احتمال 
خیلی زیــاد آنها از تیم دوم خود در بازی با پرســپولیس 
اســتفاده کنند. نماینده ایران امــا در رده نهم جدول رده 
بنــدی قرار دارد و برای صعــود به دور بعد نیاز به پیروزی 

برابر تیم پرستاره و آماده النصر دارد.

ادامه صدرنشینی رونالدو 
در فهرست پردرآمدترین ورزشکاران

فــوق ســتاره پرتغالی بار دیگــر در صــدر پردرآمدترین 
ورزشکاران جهان قرار گرفت.

به گزارش ایســنا،  کریســتیانو رونالدو بار دیگر در صدر 
فهرست پردرآمدترین ورزشکاران جهان قرار گرفت.

 رونالدو در 12 ماه سال 2024 میلادی، 2۶0 میلیون دلار 
به دست آورد و در صدر فهرست پردرآمدترین ورزشکاران 
قرار گرفت. این در شــرایطی است که هیچ ورزشکار زنی 
در بین 100 ورزشــکار برتر از حیــث درآمد وجود ندارد. 
قــرارداد نجومی رونالدو با النصــر تضمین کرد که او برای 
دومین ســال متوالی پس از انتقال به لیگ عربســتان  در 

صدر جدول باقی بماند.
به گزارش اســپورتیکو، مهاجم پرتغالی که هفته گذشته 
تولد 40 ســالگی خود را جشن گرفت، 21۵ میلیون دلار 
دســتمزد از طریق قرارداد با النصر به دســت آورد و  4۵ 

میلیون دلار نیز به عنوان کارهای تبلیغاتی دریافت کرد.

اخبارکوتاه
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در حالی که رکورد مریم طوســی در 
دو ۲۰۰ متــری داخل ســالن آمریکا 
سروصدای زیادی ایجاد کرد اما به نظر 
می رسد این ماده در رقابت های آسیایی 
و جهانی به رسمیت شناخته نمی شود 
چندانی  ارزش  طوسی  رکوردشکنی  و 

ندارد.
به گزارش ایرنا، هشتم آبان بود که فدراسیون 
دوومیدانی خبر رکوردشــکنی مریم طوسی 
دونده سرعت کشورمان در مسابقات داخل 
سالن آمریکا در ماده 200 متر را منتشر کرد.

در ایــن خبــر آمــده بود:»دونده ســرعت 
کشــورمان در مســابقات دوومیدانی داخل 
ســالن نوادا آمریکا در ماده 200 متر موفق 
شد با ثبت زمان 23.۶0 ثانیه، ضمن کسب 
عنوان نخســت این رقابت، رکورد ملی 200 

متر داخل سالن ایران را ارتقا دهد.«
پــس از این خبــر، فدراســیون دوومیدانی 
اخطاریه ای را منتشــر کرد. در این اخطاریه 
آمده اســت که ثبــت هر رکــورد و نتیجه 
ورزشکاران در مسابقاتی که بدون هماهنگی 
و برنامه ریــزی با فدراســیون صورت گرفته 
باشــد، مورد تأیید نیست و پذیرش نتایج و 
رکوردهای ثبت شــده، منوط به اخذ مجوز 
و هماهنگــی با هیــات اجرایی و بررســی 

مستندات پیش از مسابقات است.
خبرنگار ایرنا به سراغ سخنگوی فدراسیون 

رفت تا دربــاره ثبت این رکــورد اطلاعات 
بیشتری کســب کند. هادی سپهرزاد درباره 
اطلاعیه فدراســیون دوومیدانی درخصوص 
حضور در مســابقات بین المللی بدون اجازه 
فدراســیون، اظهار داشــت: با مریم طوسی 
صحبت کردیــم که قبل از حضــور در هر 
مســابقه دعوت نامه آن را برای ما بفرستد 
و بایــد فدراســیون را در جریــان بگذارد و 
پروتکل های بعد از مســابقه را رعایت کند. 
رکورد مریم طوســی در مسابقات دو 200 
متر آمریکا بعد از منفی شدن آزمایش تست 
دوپینگ ثبت خواهد شــد. مــن دقیق در 
جریان نیستم که مریم طوسی پس از رکورد 
شکنی در ماده 200 متر تست دوپینگ داده 
است. اگر طوســی تست داده باشد مقداری 
طول می کشد تا جواب آن بیاید و پس از آن 

پاسخ این تست را برای ما ارسال می کند.
همچنیــن پریســا بهــزادی نایــب رئیس 
فدراســیون دومیدانی در این زمینه به ایرنا 
گفت: مــا هرگز نگفتیــم رکوردهای مریم 
طوسی و الناز کمپانی را قبول نداریم. طوسی 
در آمریکا مسابقه داده و باید تست دوپینگ 

بدهد تا این رکوردها قابل قبول باشد.
حال این شائبه وجود دارد که چرا فدراسیون 
دوومیدانی در صورت عدم ثبت این رکورد، 
این خبر را در رســانه رســمی خود منتشر 
کرده اســت؟ همچنین مهم ترین مســاله 

این است که مســابقات دو 200 متر داخل 
سالن مدت هاست که جزو مسابقات رسمی 
رقابت های قهرمانی آســیا، جهان و المپیک 
محسوب نمی شود و حتی این مسابقات در 
رقابت های داخل سالن قهرمانی آسیا ایران 

نیز برگزار نشد.
احسان حدادی رئیس فدراسیون دوومیدانی 
در این زمینه به ایرنا می گوید که نمی توانیم 
بگوییم وقتی مسابقه ای در مسابقه در سطح 
جهانی و آسیایی برگزار نمی شود غیرقانونی 
است. مســابقات 200 متر داخل سالن جزو 
دوومیدانی اســت و شــاید در یک سری از 
مســابقات به صورت رسمی برگزار نشود اما 
رکوردهای آن ثبت خواهد شــد. نمی توانم 
بگویم که رکــورد 200 متر داخل ســالن 
جزو رنکینگ های المپیک حســاب می شود 
یا خیر. در هر صورت این مســابقات جزئی 
از دوومیدانی اســت و در آمریکا و خیلی از 

کشورهای دیگر برگزار می شود.
همچنیــن هــادی ســپهرزاد ســخنگوی 
فدراسیون در این زمینه اضافه کرد: آخرین 
باری که مسابقات دو 200 متر داخل سالن 
برگزار شــد در ســال 2004 بود. حتی در 
مسابقات جهانی هم آن را برگزار می کردند. 
به خاطر نابرابری که در قطرها وجود داشت 
این رشته را به همراه پیاده روی از مسابقات 
جهانی و آســیایی برداشتند. ورزشکاران در 

این مــاده خطا می کردند و نمی توانســتند 
صحیــح آن را اجرا کنند. بــه همین دلیل 
این مسابقات به صورت رسمی برداشته شد 
اما به صورت غیر رســمی در برخی کشورها 
برگزار می شود. در کشور ما تنها مواد رسمی 
در مسابقات برگزار می شود. همچنین بعد از 
رنکینگی شــدن مسابقات جهانی و المپیک 
نتایــج 200 متر داخل ســالن در رنکینگ 
محاســبه می شــود. بنابراین برگزاری این 
مسابقات و محسوب شدن رنکینگ آن منع 
قانونی ندارد. این ماده در برخی از کشــورها 
به ویژه اروپا برگزار می شــود مخصوصا که 
رنکینگ آن به صورت قانونی محاسبه خواهد 
شد. هرچند سپهرزاد عنوان کرد که رنکینگ 
این ماده به صورت قانونی محاســبه خواهد 

شد اما هاشم صیامی نظر دیگری دارد.
هاشــم صیامی نایــب رئیس فدراســیون 
دومیدانی درباره به رســمیت شناخته شدن 
دو 200 متر داخل سالن به ایرنا گفت:200 
متر جزو مواد داخل آســیا نیست و تا تست 
دوپینگ مریم طوســی نیاید رکورد او ثبت 
نخواهد شــد. رکورد 200 متر داخل سالن 
برای المپیک محسوب نخواهد شد. بنابراین 
این ماده به صورت رســمی در مســابقات 
جهانی و آســیایی برگزار نمی شود و چندان 
ارزش قانونی ندارد. رکورد این ماده در فضای 

باز حساب نخواهد شد.

اما و اگرها در خصوص رکوردشکنی مریم طوسی؛ هیاهو برای هیچ؟


